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OR.RG. 0002.42.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XLIII/2018 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 25 czerwca 2018r. 

w godz. od 16:00 do 18:53 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 14 Radnych (nieobecni: Radny Przemysław 

Kaźmierczak).  

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy. Lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości.  

3. Stwierdzenie quorum Radnych.  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 28 maja 2018r.  

5. Informacje Wójta Gminy.  

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:   

1) wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl umowy 

dzierżawy nieruchomości,  

2) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonych w miejscowości Zwola,  

3) sezonu kąpielowego oraz utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 

funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym 2018,  

4) sezonu kąpielowego oraz utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 

funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym 2018,  

5) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018,  

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl,  

7) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu, 

8) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pn. „Budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej w miejscowości 

Śnieciska, Gmina Zaniemyśl” realizowanej w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020,  

9) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej,  
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10) określenie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze,  

11) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2017 rok:  

a) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2017 rok oraz z wykonania budżetu za 

2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu                     

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami;  

c) dyskusja nad sprawozdaniami;  

d) głosowanie uchwały,  

12) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2017 rok:  

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2017; 

c) dyskusja;  

d) głosowanie uchwały,  

13) wynagrodzenia Wójta Gminy Zaniemyśl.  

      

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   

9. Wolne głosy i wnioski.  

10. Zamknięcie sesji.   

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

14 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, informacje z okresu międzysesyjnego 

rozpocznę od realizowanych robót w tym okresie i nie tylko robót, bo też przetargów, budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej  etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej w miejscowości 

Śnieciska, 4 czerwca br.  dokonano otwarcia ofert dla w/w zadanie, złożono 7 ofert, cena najtańszej 

oferty to kwota 4.487.122,42 zł brutto, cena najdroższej oferty 13 mln 899 tys. zł. brutto, po zadaniu 

pytania wykonawcy najtańszej oferty została ona odrzucona, gdyż musieliśmy zapytać ze względu na 

różnice itd., rażąco nisko cena, czy za te pieniądze wykona ta inwestycję i wykonawca pewnie się 
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przeliczył i została ona odrzucona, 15 czerwca br. dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty                      

o wartości 4.867.267,25 zł brutto, wykonawca to firma Przedsiębiorstwo Usługowo - Budowlane 

BUDMEX z siedzibą w Kaliszu, przedmiotem tej inwestycji jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

obejmującej swym zasięgiem budowę rurociągów tłocznych o łącznej długości  6 kilometrów 380 

metrów, kolektorów grawitacyjnych o łącznej długości 5 kilometrów 560 metrów bieżących, 

sieciowych przepompowni ścieków w ilości 5 sztuk, minipompowni w ilości 2 sztuk, przyłączy do 

nieruchomości  w ilości 98 sztuk oraz przebudowę sieci wodociągowej o łącznej długości 1201 mb., 

wszystko dotyczy miejscowości Śnieciska, kolejne zadanie, zakończone, budowa ul. Akacjowej, 

Bukowej i Średzkiej  etap I, w czerwcu dokonano odbioru końcowego budowy oświetlenia ulicznego, 

w tych zakresach, wartość tego zamówienia to kwota 51.660,00 zł brutto, oświetlenie jest typu LED, 

wykonawcą była firma z siedzibą w Pyzdrach, w ramach całego zadania wykonano, oczywiście 

oświetlenie uliczne oraz roboty drogowe, a wartość tych dwóch zakresów to kwota 587.218,86 zł 

brutto, remont ul. Kochanowskiego w Zaniemyślu, 6 czerwca rozpoczęto prace związane z remontem 

ul. Kochanowskiego, obecnie trwają prace związane z posadowieniem krawężników, wykonaniem 

chodników i cieku, w ramach zadania wykonane zostanie odtworzenie chodnika z kostki betonowej, 

nawierzchni z betonu asfaltowego i regulacja studni i wykonanie 5 nowych studni kanalizacji 

deszczowej, wykonawcą tych robót jest firma Robót Drogowych z siedzibą w Kijewie, wartość tej 

inwestycji to kwota 479.707,77 zł brutto, termin realizacji zadania do 15 lipca 2018r., przywrócenie 

pierwotnego stanu wód w Jeziorze Raczyńskiego w miejscowości Zaniemyśl, w czerwcu br. 

Wykonawca wykonał zabieg precyzyjnej inaktywacji fosforu w jeziorze przy pomocy siarczanu 

żelaza, budowę stałej strefy inaktywacji fosforu na jednym z dopływów jeziora przy pomocy 

gabionów dolomitowych. Wykonawcą tych wszystkich prac jest firma PROTE z siedzibą w Poznaniu, 

wartość tego zadania to kwota brutto 213.870,24 zł, termin zakończenia – 1 listopada 2018 r., 

jednocześnie z pracami przywrócenia pierwotnego stanu wód w jeziorze trwają prace monitoringowe 

prowadzone przez Uniwersytet Adama Mickiewicza w Poznaniu za kwotę  20.664,00 zł brutto. 

Jeszcze w tym roku będą wykonywane, chyba w tym tygodniu, kolejne zabiegi, bodajże cztery zabiegi, 

do końca roku, tak, że mamy nadzieję, że te zabiegi poprawią jakość wody, nazwaliśmy to zadanie, do 

pierwotnego stanu, chyba nikt z żyjących nie pamięta jaki był pierwotny stan wód w tym jeziorze, 

zauważam, objeżdżając bardzo często, że przy tych wysokich temperaturach, dużym nasłonecznieniu 

jest ta woda inna niż w innych okresach, szczególnie letnich, gdy już niestety następowały zakwity, 

kożuch się pojawiał na zewnątrz, na razie takich zjawisk nie ma, mam nadzieje, że do końca sezonu 

wakacyjnego nie będzie, daj Boże żeby było już tak na stałe, kolejne zadanie, które jest realizowane to 

utwardzeniu łącznika miedzy ul. Działkową a Placem Berwińskiego w Zaniemyślu, 18 czerwca 

rozpoczęto te prace, utwardzamy ten łącznik, jezdnie robimy sześciometrową, po obu stronach 

chodniki półtorametrowe, jest to, przypomnę, działka, która po procesie Gmina uzyskała możliwość to 

utwardzić, termin realizacji zadania 15 lipca 2018 r., wartość tego zadania 49.798,71 zł brutto, 

wykonawca to firma Roboty Drogowe z siedzibą w Książu Wlkp., myślę, że w tym tygodniu, pod 

koniec tego tygodnia, ten łącznik powinien być wykonany, w miesiącu czerwcu zgodnie z podpisaną 

umową zostały zrealizowane z funduszu sołeckiego  

 dostawa sprzętu wyposażenia placu zabaw wraz z montażem w miejscowości Lubonieczek za 

kwotę 13.000,00 zł brutto, 

 zakup sprzętu siłowni zewnętrznej w miejscowości Kępa Wielka za kwotę 5.900,00 zł brutto, 

 zakup sprzętu doposażenia placu zabaw w miejscowości Zaniemyśl za kwotę 10.000,00 zł 

brutto, 

 częściowo wykonano zadanie doposażenia placu zabaw wraz z elementami siłowni zewnętrznej 

wraz z montażem w miejscowości Łękno w zakresie budowy elementów siłowni zewnętrznej. 
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Wykonawcą jest firma Foresto ze Środy Wielkopolskiej, dzisiaj na sesji mamy, Szanowni Państwo, 

dwie uchwały związane z sezonem kąpielowym, chcę Państwa poinformować, że na terenie naszej 

Zaniemyśl nad Jeziorem Raczyńskim od dnia 1 lipca do dnia 15 lipca 2018 r. będą ratownicy, którzy 

będą działali jako grupa interwencyjna zapewniająca bezpieczeństwo osób pływających, kąpiących się 

oraz przebywających w obrębie plaż, na terenie Gminy, gdyż te  dwa miejsca okazjonalnie 

wykorzystywane do kapieli zostaną utworzone przy ul. Plazowej, a więc nasza plaza i przy Ośrodku  

Rekreacyjno Wczasowym Niezamyśl, te miejsca okazjonalnie wykorzystywane do kapieli zgodnie                  

z nową ustawą niestety moga być tylko 30 dni, a więc od 17 lipca do 15 sierpnia 2018, a do 17 – tego 

będzie grupa interwencyjna, ratowników, nie wiem dlaczego tak to ustawodawca poukładał, mamy 

lato krótkie, ale tak można powiedzieć te dwa miesiące są, a my możemy mieć oficjalnie 30 dni tylko, 

dla mnie jest to nie do zrozumienia, kolejne informacje dotyczące stypendium i zasiłków, za okres 

styczeń  – czerwiec 2018 roku była do dyspozycji kwota 18.000,00 zł, 80% tej kwoty a więc 

14.440,00 zł to jest dotacja celowa, 20% środki własne budżetu Gminy w kwocie 3.600,00 zł., 

Komisja Stypendialna na posiedzeniu rozdzieliła tą kwotę, i tak przyznano: 

 12 wniosków zaliczono do I grupy dochodowej, każdy otrzyma kwotę 160,00 zł. na 

miesiąc x 5 to jest 800,00 zł.,  

 14 wniosków zaliczono do II grupy dochodowej, tutaj miesięcznie to jest 110,00 zł., 

a więc za 5 miesięcy 550,00 zł. 

 

wypłacona kwota stypendium to jest 17.300,00 zł., pozostałą kwotę w wysokości 700,00 zł 

przeznaczono na zasiłki szkolne, o które mogli wnioskować dyrektorzy szkół, pozytywnie 

rozpatrzono 2 wnioski, jeżeli chodzi o naszą spółkę, Zakład Gospodarki Komunalnej                   

w okresie międzysesyjnym spółka ogłosiła przetarg nieograniczony na sprzedaż koparko-

ładowarki, tej przetarg miał się odbyć dzisiaj 25 czerwca, o godzinie 8:00 w siedzibie spółki, 

cena wywoławcza wynosiła 119.700,00 zł. netto, niestety nikt się nie wstawił na tym 

przetargu, a więc przetarg się nie odbył, zadanie inwestycyjne, budowa kanalizacji sanitarnej 

Chmielniki, wykonano prace ziemne polegające wkopaniu węża ciśnieniowego o długości 280 

metrów bieżących, w tej chwili będzie usytuowana przepompownia przy nieruchomościach                       

i jutro będzie wykonany przecisk, pod lasem, do przepompowni, która znajduje się przy 

parkingu cmentarnym, spółka usuwała awarie przepompowni, usuwała osady z przepompowni 

ścieków na oczyszczalni w Łęknie, wykonywała przyłącza wodociągowe, jedno przyłącze 

kanalizacji sanitarnej i oczywiście prace porządkowe na terenie Gminy, informacje dotyczące 

mienia komunalnego, 11 czerwca br. zostały ogłoszone przetargi ustne nieograniczone                       

na sprzedaż działek budowlanych, położonych w miejscowości Lubonieczek, przy ul. Jaśminowej,                 

i tak: 

 na 16 lipca br. na godz. 10:00  ogłoszony został  drugi przetarg na sprzedaż działki oznaczonej 

o pow. 1.444 m2, cena wywoławcza 74.000,00 zł, warunkiem uczestnictwa  w przetargu jest 

wpłacenie wadium w gotówce, w kwocie 5.000,00 zł. w terminie do dnia 10 lipca br., 

 na dzień 17 lipca br. na godz. 10:00 ogłoszony został przetarg na sprzedaż czterech działek tj.     

o pow. 894 m2, cena wywoławcza 47.400,00zł., o pow. 833 m2 , cena wywoławcza 

44.100,00zł., o pow. 816 m2, cena wywoławcza 43.200,00 zł., o pow. 767 m2, cena 

wywoławcza 40.700,00zł, warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie wadium                    

w gotówce, w kwocie 3.000,00zł. w terminie do dnia 10 lipca br., 

 na dzień 18 lipca br. na godz. 10:00 ogłoszony został przetarg na sprzedaż działki oznaczonej o 

pow. 2.863 m2, cena wywoławcza 147.000,00 zł., sprzedaż zwolniona z podatku VAT, 
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ponieważ dla działki tej nie została wydana decyzja o warunkach zabudowy, zgodnie ze 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego Gminy Zaniemyśl 

położona jest w terenach z wiodącą funkcją mieszkalnictwa, warunkiem uczestnictwa                      

w przetargu jest wpłacenie wadium w gotówce, w kwocie 8.000,00 zł. w terminie do dnia 10 

lipca br. 

ogłoszenia o wyżej wymienionych przetargach, znajdują się na stronie internetowej naszego urzędu, 

ponadto zostały zamieszczone w Gazecie Średzkiej i wywieszone na tablicach ogłoszeń, chcę Państwa 

poinformować, że ogłoszone na dzień 15 czerwca br. rokowania na sprzedaż autobusu szkolnego, 

zakończyły się wynikiem negatywnym, w dniu 12 czerwca br. podpisałem trzy zarządzenia w sprawie 

ogłoszenia wykazów nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia, i tak: 

 Zarządzenie nr 321 dotyczy wydzierżawienia gruntów rolnych, na rzecz dotychczasowych  

dzierżawców, zgodnie z uchwałą  Rady Gminy  podjętą na sesji w dniu  28 maja br., umowy 

dzierżawy zostaną zawarte na okres 3 lat,  

 Zarządzie nr 322 dotyczy wydzierżawienia na rzecz dotychczasowego dzierżawcy gruntu                 

o pow. 36 m2, położonego w Zaniemyślu, jest to teren przy bombonierce, zgodnie z uchwałą  

Rady Gminy  podjętą na sesji  w dniu  28 maja br., umowa dzierżawy zostanie zawarta na 

okres 3 lat, stawka miesięcznego czynszu dzierżawy wynosi 118,77 zł., plus 23% podatku  

VAT.     

 Zarządzenie nr 323 dotyczy wydzierżawienia terenu o pow. 67 m2, w miejscowości Łękno,                                  

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności handlowo – usługowej, będzie to sprzedaż 

części samochodowych, motocyklowych, naprawa sprzętu ogrodniczego, rowerów, 

motorowerów i dorabianie kluczy, przedtem w pawilonie tym sprzedawano artykuły 

spożywcze, umowa dzierżawy zostanie zawarta na okres 3 lat, dzierżawcą jest właściciel 

pawilonu handlowego znajdującego się na tej nieruchomości, stawka miesięcznego czynszu 

dzierżawy wynosi 208,37 zł , plus 23% podatku VAT,  

 

Szanowni Państwo informacje dotyczące oświaty, w okresie międzysesyjnym wydałem zarządzenie 

w sprawie ustalenia przerw w pracy przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl, w okresie przerwy 

wakacyjnej w roku szkolnym 2017/2018, terminy przerw wakacyjnych: 

 w Szkole Podstawowej im. R. W. Berwińskiego w Zaniemyślu od dnia 1 sierpnia do dnia 31 

sierpnia 2018 r.; 

 w Szkole Podstawowej w Śnieciskach od dnia 1 lipca do dnia 10 sierpnia 2018 r.; 

 w Przedszkolu Samorządowym „Kolorowy Świat” w Zaniemyślu od dnia 1 sierpnia do dnia 31 

sierpnia 2018 r.  

 

Ważniejsze wydarzenia placówkach oświatowych, Szkoła Podstawowa im. R. W. Berwińskiego                    

w Zaniemyślu, w okresie międzysesyjnym uczniowie oddziałów gimnazjalnych zwiedzali 

interaktywną wystawę i uczestniczyli zajęciach warsztatowych w Poznańskim Parku Naukowo-

Technologicznym w Poznaniu oraz uczestniczyli w zielonej szkole, 29 maja i 5 czerwca odbył się 

Dzień Języków Obcych – uczniowie wzięli udział w konkurencjach związanych ze znajomością języka 

angielskiego i niemieckiego oraz kulturą krajów, w których języki te są językami urzędowymi,                     

8 czerwca odbył się Festyn Rodzinny zorganizowany przez Radę Rodziców i nauczycieli, 12 czerwca 

podczas uroczystej gali w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego trzy uczennice 

klasy III gimnazjalnej, odebrały III wyróżnienie w konkursie „Nasz pomysł na ochronę środowiska – 

III edycja”, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w okresie międzysesyjnym uczniowie wzięli udział               

w pogadane na temat bezpieczeństwa podczas wakacji prowadzonej przez funkcjonariuszy Policji,                   
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w dniach 25 - 29 czerwca 51 dzieci z klas 0 - VII weźmie udział w półkoloniach, w ramach półkolonii 

dzieci pojadą na basen do Kórnika, do Centrum Skoda Auto Lab, na Jump Arenę, na warsztaty do 

Muzeum w Grzybowie oraz wezmą udział w zajęciach sportowych prowadzonych przez 

profesjonalnych trenerów, podczas półkolonii będą prowadzone zajęcia o tematyce profilaktycznej               

i prozdrowotnej, koordynatorem półkolonii jest Pani Joanna Staniś – Rzepka, nauczyciele każdego 

dnia, 4 osoby, będą sprawować opiekę nad dziećmi przez cały tydzień, w formie wolontariatu, ostatnia 

wiadomość, jak wszyscy wiemy, 22 czerwca w szkołach odbyło się uroczyste zakończenie roku 

szkolnego 2017/2018, dziękuję 

                 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania do przedstawionej informacji, nie widzę wobec tego 

przystępujemy do punktu następnego 

 

Ad.6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy, nie zgłoszono 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

7.1) w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

umowy dzierżawy nieruchomości przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/300/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7.2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl 

nieruchomości położonych w miejscowości Zwola przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/301/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 4  do niniejszego Protokołu 
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7.3) w sprawie sezonu kąpielowego oraz utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym 2018 

przedstawił Pan Ryszard Gaffling-Gierczyński, Kierownik Referatu Infrastruktury 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/302/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

7.4) w sprawie sezonu kąpielowego oraz utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym 2018 

przedstawił Pan Ryszard Gaffling-Gierczyński, Kierownik Referatu Infrastruktury 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/303/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

7.5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/304/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

7.6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 
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w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/305/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 8  do niniejszego Protokołu 

 

7.7) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                           

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/306/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 9  do niniejszego Protokołu 

 

7.8) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji pn. „Budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej w miejscowości 

Śnieciska, Gmina Zaniemyśl” realizowanej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2014-2020 przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/307/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 10  do niniejszego Protokołu 

 

7.9) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/308/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 
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co stanowi załącznik nr 11  do niniejszego Protokołu 

 

7.10) w sprawie określenie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za 

I półrocze przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/309/2018 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 12  do niniejszego Protokołu 

 

10-cio minutowa przerwa 

 

po przerwie nieobecna Radna Barbara Sowinska 

 

7.11) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdań: finansowego za 2017 rok oraz z wykonania budżetu za 2017 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi 

Wójt, Szanowni Państwo zgodnie z procedurami najpierw przedstawię sprawozdanie finansowe, które 

zostało dokładnie omówione na spotkaniu Rady, i tak  

Bilans z wykonania budżetu sporządzony na dzień 31.12.2017r.: 

Przedstawione dane dotyczą Gminy. 

 aktywa 

a) środki pieniężne na rachunku bankowym Gminy to kwota 4.402.054,85 zł; 

b) należności i roszczenia to kwota 135.773,28 zł,  

c) inne aktywa to kwota  3.059,81 zł, która stanowią odsetki do zapłacenia od zaciągniętych 

pożyczek; 

 pasywa 

a) zobowiązania to kwota 481.418,41 zł,  

b) aktywa netto to kwota 3.554.265,53 zł 

c) inne pasywa to subwencja oświatowa na 2018r. przekazana już w 2017r. była to kwota 

505.204,00 zł. 
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Bilans jednostki budżetowej na dzień 31.12.2017r.: 

Przedstawione dane dotyczą Urzędu Gminy i pozostałych jednostek budżetowych (OPS, CUW, 

szkoły, przedszkole). 

 aktywa 

a) aktywa trwałe to wartość majątku w wysokości 58.033.901,76 zł;  

b) aktywa obrotowe to kwota 662.225,26 zł,;  

 pasywa 

a) fundusz to kwota 56.076.925,58 zł,; 

b) zobowiązania to kwota 2.161.555,55 zł,; 

c) fundusze specjalne to kwota 264.167,20 zł; 

d) rozliczenia międzyokresowe to kwota 193.478,69 zł. 

Dane wykazane powyżej to wartości netto tzn. odpowiednie wartości pomniejszono o wartość 

umorzenia i wartość odpisów aktualizacyjnych. 

 

Rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31.12.2017r.: 

Przedstawione dane dotyczą Urzędu Gminy i pozostałych jednostek budżetowych (OPS, CUW, 

szkoły, przedszkole). 

 przychody ogółem wynoszą 29.714.937,02 zł; 

 koszty ogółem wynoszą 23.577.350,38 zł; 

 zysk brutto wynosi 6.137.586,64 zł.  

 

Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31.12.2017r. 

Przedstawione dane dotyczą Urzędu Gminy i pozostałych jednostek budżetowych (OPS, CUW, 

szkoły, przedszkole). 

 fundusz na początek roku 48.942.681,78 zł; 

 zwiększenia funduszu ogółem to kwota 51.191.953,71 zł; 

 zmniejszenia funduszu ogółem to kwota 50.195.296,55 zł;  

 wynik finansowy netto: 6.137.586,64 zł; 

z tego zysk 21.562.122,51 zł, strata -15.424.535,87 zł., zysk ten wykazuje tylko Urząd Gminy, 

w którym księgowane są wszystkie dotacje oraz subwencje jakie otrzymuje Gmina na 

realizację zadań, które wykonują poszczególne jednostki budżetowe, w jednostkach 

budżetowych księgowane są wszystkie wydatki związane z realizacją powierzonych im zadań               

i tylko dochody własne tych jednostek, dlatego rok budżetowy zamykają stratą.  

 fundusz na koniec 2017r. to kwota 56.076.925,58 zł. 
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to tyle jeżeli chodzi o sprawozdania finansowe, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi                     

o sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy za rok 2017, oczywiście jest ono bardzo obszerne, 

myślę, że wszyscy z Państwa, Radni otrzymali, przeczytali, ja pozwolę sobie skrótowo zwrócić uwagę 

na pewne zagadnienia z tego wykonania budżetu, skrótowo oczywiście podając część tych kwot 

zawartych w tym sprawozdaniu, chyba, że wola jest inna, Szanowni Państwo 28 grudnia 2016 roku 

Rada Gminy Zaniemyśl uchwaliła budżet na rok 2017, przewidywano dochody w wysokości 

26.248.692,76 zł, a wydatki w wysokości 28.985.416,35 zł., w trakcie roku budżet był zmieniany 

ośmiokrotnie uchwałami Rady oraz moimi Zarządzeniami 12 – krotnie po stronie dochodów, 16 – 

krotnie po stronie wydatków, ostatecznie na koniec roku 2017 budżet Gminy po stronie dochodów 

został zrealizowany w wysokości 29.042.769,08 zł., natomiast po stronie wydatków zakończyliśmy 

kwotą 27.691.565,53 zł., rok budżetowy 2017 zamknęliśmy nadwyżką budżetową w wysokości 

1.351.203,55 zł., planowane dochody zostały zrealizowane 100,36% natomiast planowane wydatki               

w wysokości 95,55%, realizacja zadań przez Gminę następowała i następuje co roku z dochodów 

pochodzących z dochodów pochodzących z następujących źródeł, dotacji, w ubiegłym roku była to 

kwota (nie będę czytał złotówek ani groszy, tylko miliony i tysiące złotych), w ubiegłym roku 

otrzymaliśmy dotacje w wysokości 8 mln 659 tys. złotych, są to środki znaczone, realizowane głównie 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej m.in. Program 500+, świadczenia rodzinne, ale także akcyza 

zawarta w cenie paliwa, zakup podręczników, zasiłki celowe, otrzymaliśmy w ubiegłym roku dla osób 

poszkodowanych w wyniku klęsk żywiołowych kwotę od Wojewody 123.400,00 zł., i inne,                         

w ubiegłym roku po stronie dotacji znalazły się też pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 

100 tys. złotych na usuwanie skutków nawałnic oraz 138.034,00 zł. na przebudowę drogi dojazdowej, 

konkretnie chodzi o Polwicę, dotacja to jest jedna pozycja, która składa się na cały budżet, kolejne to 

udziały w podatku dochodowym otrzymywane one są, te udziały, z Urzędów Skarbowych, i tak od 

osób fizycznych wpłynęło do Urzędu w ubiegłym roku 5 mln 654 tys. złotych, to są udziały                          

w wysokości, na okrągło 38% od każdej złotówki, ten co płacił PIT wraca z powrotem do Gminy                  

w której mieszka podatnik, od osób prawnych to kwota 144 tys. złotych, kolejna pozycja dochodowa 

to subwencje, subwencja oświatowa w ubiegłym roku to kwota 6 mln 512 tys. złotych i wyrównawcza 

887 tys. złotych, dochody własne, a więc podatki, opłaty, w ubiegłym roku do budżetu wpłynęło od 

mieszkańców 5 mln 418 tys. złotych i pozostałe dochody 1 mln 765 tys. złotych, jak wspomniałem 

dochody zrealizowano w kwocie ponad 100%, dochody bieżące zrealizowano  wysokości 27 mln 722 

tys. złotych natomiast dochody majątkowe w wysokości 1 mln 270 tys. złotych, z tych dochodów 

realizowane były wydatki budżetu Gminy Zaniemyśl, które w roku 2017 wyniosły 27 mln 691 tys. 

złotych, z tej kwoty na wydatki bieżące wydaliśmy 24 mln 444 tys. złotych, największą pozycją                     

z wydatków bieżących to oświata i wychowanie, której wykonanie w roku 2017 zamknęło się kwotą 

10 mln 076 tys. złotych, tyle wydaliśmy w ubiegłym roku na naszą oświatę, subwencja oświatowa, 

przypomnę, to kwota 6 mln 512 tys. złotych, a więc pozostałą kwotę, brakującą do 10 mln złotych to 
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były dochody własne oświaty, odpłatności, różne dotacje, a pozostała brakująca część musiała być 

dołożona z budżetu Gminy, zamknęło się to kwotą 2 mln 567 tys. złotych, w ramach tych wydatków 

oświatowych wykonano w oświacie, w ubiegłym roku, remonty w wysokości ponad 109 tys. złotych, 

na administrację publiczną wydaliśmy w ubiegłym roku 2 mln 704 tys. złotych, w ramach tego działu 

finansowano wydatki takie jak działalność Rady Gminy, administracji, pokrywano koszty sądowe                   

i egzekucji komorniczej, wydatki związane z Sołtysami i inne w tym dziale zawarte koszty, na opiekę 

społeczną w ubiegłym roku wydaliśmy 8 mln 655 tys. złotych, na gospodarkę komunalną i ochronę 

środowiska wydaliśmy 1 mln 458 tys. złotych, w dziale tym między innymi wydawano na gospodarkę 

odpadami  w  ubiegłym  roku za odbiór  wszystkich odpadów wydaliśmy kwotę ponad 897 tys. 

złotych, na oświetlenie dróg i ulic wydaliśmy 336 tys. złotych no i taka mała pozycja, chce Państwu 

też uświadomić, na utrzymanie bezdomnych zwierząt z budżetu wydaliśmy w ubiegłym roku kwotę 

ponad 22 tys. złotych, głównie chodzi o nasze kochane pieski, a też chce przypomnieć, że w pozycji 

dochodowej, mamy jak Państwo wiecie, opłatę za posiadanie psa, kwota, która w ubiegłym roku nam 

wpłynęła to kwota 1.810,00 zł., kolejny dział, który realizował wydatki bieżące to transport i łączność, 

wydaliśmy w ubiegłym roku w tym dziale 689 tys. złotych, ze środków tych między innymi 

utrzymywaliśmy drogi gminne a także przewozy pasażerskie, na które w ubiegłym roku, 2017, 

wydaliśmy kwotę 310 tys. złotych, mówię o tych bezpłatnych liniach autobusowych, które kursują 

między Zaniemyślem a Środą ale też dopłacamy do linii w kierunku Kórnika i Poznania, różnicę 

między wpływami z biletów a kosztami, które KONBUS nam przedstawia co roku, to był rok 2017, 

też Państwu powiem na marginesie w tym roku dochodzimy, będziemy dochodzili do kwoty pół 

miliona złotych za tą komunikację, w kierunku do Poznania i ta bezpłatną, tak więc coraz większe 

koszty niestety z tym są związane, jesienią będziemy projektować znowu budżet, żeby dołożyć, po 

analizie przez KONBUS kosztów ubiegłorocznych już dostaliśmy informację o bilansie 

sporządzonym, że będziemy musieli dopłacić jeszcze do ubiegłego roku kwotę ponad 40 tys. złotych, 

w dziale rolnictwo i łowiectwo wydatki wyniosły 486 tys. złotych, między innymi tam się znajduje, 

główna kwota to jest  akcyza, dział kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, wydatki zamknęły się 

kwotą 574 tys. złotych, Gminny Ośrodek Kultury otrzymał dotację w wysokości 298 tys. złotych, 

Biblioteka, nasza, 154 tys. złotych, a utrzymanie świetlic wiejskich na terenie naszej Gminy to kwota 

prawie 82 tys. złotych, pozostałe działy budżetowe, w których wydatkowaliśmy środki budżetu w roku 

2017 są to leśnictwo, gospodarka mieszkaniowa, działalność usługowa, urzędy naczelnych organów 

władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, bezpieczeństwo publiczne, ochrona 

przeciwpożarowa to wydaliśmy 239 tys. złotych, obsługa długu publicznego, a więc odsetki od 

zaciągniętych pożyczek w ubiegłym roku to kwota ponad 20 tys. złotych, na ochronę zdrowia 

wydaliśmy kwotę 137 tys. złotych, głównie dotyczy to komisji alkoholowej, która realizuje Program 

uchwalany przez radę, Szanowni Państwo w 2017 roku dokonano spłat zadłużenia w wysokości 451 

tys. złotych, a dług publiczny naszej Gminy 1 stycznia 2017 roku wynosił 2.441,052,00 zł., a na 
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koniec roku 31 grudnia 2017 roku wyniósł 1.843.994,00 zł., na kwotę tą składają się pożyczka                       

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na kanalizację Jezior Małych 

II etap, Łękno, Polwica,  do spłaty pozostało na koniec ubiegłego roku kwota 362 tys. złotych,  w tym 

roku całą pożyczkę w miesiącu grudniu spłacimy, kolejna  pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej to na poprawę stanu wody w jeziorze Edwarda 

Raczyńskiego, w ubiegłym roku zaciągnęliśmy, za wykonane roboty, kwotę 33 tys. złotych, w tym 

roku zaciągniemy drugą transzę, a od roku 2019 rozpoczniemy spłatę tej pożyczki, ta pożyczka  jest 

dosyć korzystna, gdyż 40% będzie podlegało umorzeniu, jak osiągniemy cele, które zakładaliśmy we 

wniosku, kolejne, ostatnie zadłużenie, które mamy to zobowiązanie wobec Powiatu, na koniec roku 

2017 ta kwota to 1 mln 479 tys. złotych chodzi o zakup parku i pałacu w Łęknie, Szanowni Państwo 

wydatki inwestycyjne, czyli inaczej nazywamy majątkowymi, w roku 2017 wydaliśmy na nie 3 mln 

247 tys. złotych, zrealizowano wszystkie zamierzenia inwestycyjne poza jedną, która była w projekcie 

budżetu na rok 2017, ale ze względu na przedłużający się termin rozstrzygnięcia konkursu w Urzędzie 

Marszałkowskim została ta inwestycja przesunięta do realizacji w długoletnim planie inwestycyjnym  

na lata 2018-2019, mówię o kanalizacji Śniecisk, którą w tym roku rozpoczniemy realizować,                             

w ubiegłym roku wykonano przebudowę, czy inaczej budowę drogi w Polwicy, przygotowano 

dokumentację przebudowę ulicy Gajowej w Zwoli, przygotowano dokumentację budowy ulicy 

Akacjowej, Bukowej i Średzkiej w Zaniemyślu, wykonano przebudowę ulicy Słonecznej                              

w Zaniemyślu, wykonano przebudowę ulicy Dąbrowskiej i Wierzbowej w Zaniemyślu, I etap, 

wykonano dokumentacje na oświetlenie i małą architekturę przy ścieżce pieszo-rowerowej, zapłacono 

ratę do Powiatu na zakup kompleksu pałacowego w Łęknie, rata wyniosła w ubiegłym roku 180 tys. 

złotych, wniesiono wkład do naszej spółki, Zakład Gospodarki Komunalnej w wysokości 160 tys. 

złotych, wymieniono posadzkę w strażnicy OSP Zaniemyśl, wykonano instalację systemu 

wywoływania selektywnego w OSP Kępa, wykonano dokumentację na przebudowę byłej siedziby 

Ośrodka Pomocy Społecznej na Przedszkole wraz z przebudową pomieszczeń kuchni w Przedszkolu, 

wykonano remont budynku garażowego w Łęknie na pomieszczenia Ośrodka Pomocy Społecznej, 

rozbudowano oświetlenie uliczne, wykonano dokumentacje rewitalizacji miejsca do kąpieli przy 

jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu, w 2017 roku z budżetu Gminy, a więc na fundusz sołecki 

wydaliśmy kwotę ponad 246 tys. złotych wykonując różnego rodzaju przedsięwzięcia realizując 

uchwały podjęte przez poszczególne sołectwa, fundusz ten został wykonany prawie w 100%, Wysoka 

Rado, szanowni Państwo, w takim telegraficznym skrócie przedstawia się wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl w roku 2017, moim zadanie był to kolejny rok, budżet wszechstronnego rozwoju naszej 

Gminy, oczywiście zdając sobie sprawę z potrzeb i oczekiwań naszych mieszkańców, które w części 

zostały zrealizowane w roku 2017 i wyrażam nadzieję, że kolejne budżety będą te oczekiwania 

spełniać, możliwości finansowe naszego budżetu są ograniczone i dlatego apeluję o cierpliwość                     

i zrozumienie ale zapewniam, ze każdy głos, wniosek był i będzie wysłuchany i realizowany w miarę 
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możliwości, ograniczony zakres naszego budżetu, tak jeszcze chcę się przy tym zatrzymać, jak 

Państwo słyszeliście dochody zrealizowaliśmy w wysokości ponad 27 milionów, w OPS-ie są w to 

środki znaczone w większości, wydaliśmy ponad 8 mln złotych, a więc zostaje nam tak na okrągło, 

około 19 – 20 milionów, na oświatę wydaliśmy ponad 10 mln złotych  zostaje nam 9 mln złotych na 

zastanowienie się co realizujemy  i tak robiliśmy w roku 2017, koszty bieżące, a więc  z utrzymaniem 

wszystkich jednostek organizacyjnych też kosztuje i wydatki bieżące to też jest komunikacja 

podmiejska czy inne rzeczy, które realizujemy, oczywiście zdajemy sobie sprawę z tego, że na 

wydatki majątkowe, o których wszyscy mieszkańcy, większość mieszkańców mówi itd., dopiero to 

jest kwota, która nam, po rozliczeniu wydatków bieżących pozostaje, wtedy zastanawiamy się, 

zastanawiam się głęboko, co w roku budżetowym będziemy realizować a czego niestety nie możemy 

ze względu na brak środków finansowych, różnie można to oceniać, Szanowni Państwo, ja też bym 

chciał więcej zrealizować, żeby ten nasz budżet był większy, ale niestety jesteśmy średnią Gminą, 

wydaje mi się, jestem przekonany racjonalnie wydajemy wspólnie z Radą środki finansów, które są do 

dyspozycji, chciałby się więcej ale może kolejne budżety pozwolą na to, żeby dochody nasze się 

zwiększały, w ostatnich dwóch latach dochody budżety nam wzrosły ze względu na Programy 

realizowane przez Gminy w ramach dotacji, pierwszy taki Program, który nam podniósł o parę 

milionów to jest Program 500+, w tym roku, jak Państwo wiecie, wchodzi kolejny Program 300+ to 

też nam zawyży budżet w dochodach ale są to środki znaczone, nie możemy na nic innego 

przeznaczyć, tylko na ten Program, mam nadzieję, że w dalszym ciągu wydatki majątkowe będą 

stanowiły znaczną część, tak jak w tym roku, i w następnych latach, znaczna część procentową 

budżetu Gminy, oczywiście musimy analizować cały czas wydatki bieżące, gdyż tutaj ewentualne są 

jakieś oszczędności, chociaż po ostatnich latach raczej nie ma, chcę też powiedzieć Państwu, że na 

przykładzie Urzędu jak przyszedłem 16 lat temu w Urzędzie Gminy było 24 etaty po 16 latach, a 

zadania w Urzędzie Gminy zwiększyły się minimum o 100% mam też 24 etaty, tak więc tutaj też 

staramy się żeby pracownicy te nowe zadania przejmowali nie zwiększając zatrudnienia, nie 

zwiększając kosztów bieżących żeby te wydatki majątkowe czyli inwestycyjne jak w najszerszym 

zakresie były realizowane, przed Gmina ogromne wyzwania inwestycyjne, majątkowe i to naprawdę, 

Szanowni Państwo, już nie możemy czekać na to żeby zrealizować, żeby woda była dobrej jakości 

musimy wydawać kolejne miliony złotych, żeby oczyszczalnia dobrze funkcjonowała, w tym roku 

będziemy robić w dalszym ciągu, ale będzie trzeba się zastanowić, myślę, że w następnej kadencji, co 

w jakim kierunku idziemy, czy modernizujemy, po 16 latach oczyszczalnie, którą mamy, zwiększamy 

jej moce przerobowe i całe układy kanalizacyjne, które jeszcze przed nami przepompowujemy te 

ścieki do tej istniejącej oczyszczalni czy budujemy nową, mniejszą w innym miejscu dla tych 

zakresów, które jeszcze nie mają kanalizacji, osobiście moje zdanie jest takie, że w Gminie takiej jak 

nasza powinna być jedna oczyszczalnia, która przerobi wszystkie ścieki, a dzisiaj kolektory tłoczne, 

oczywiście ceny są, jeżeli chodzi o inwestycje, ceny wzrastają ale mamy mniejsze koszty utrzymania 
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oczyszczalni ścieków i moim zdaniem to będzie ekonomicznie bardziej uzasadnione, ale te decyzje 

będą zapadały w następnej kadencji, po głębokiej analizie nie mojej, bo ja nie jestem fachowcem, 

poprosimy fachowców żeby przeprowadzili analizę w jakim kierunku mamy zdążać i jakie jest lepsze, 

rozsądniejsze ekonomicznie rozwiązanie, żebyśmy większość nieruchomości na terenie Gminy objęli 

kanalizacja sanitarną, mówię o większości, i do wszystkich daleko oddalonych dotrze kanalizacja, 

mówię o oddalonych od zwartej zabudowy, wtedy myślę, że będzie zasadne, żeby tym mieszkańcom, 

tym właścicielom nieruchomości powiedzieć, że tam nie będziemy realizować kanalizacji sanitarnej 

ale w budżecie trzeba znaleźć pieniądze, żeby pomóc tym właścicielom na zrealizowanie, chociażby, 

oczyszczalni przydomowych, żeby te ścieki też były prawidłowo oczyszczane, Szanowni Państwo już 

kończę, chciałbym podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania i zrealizowania 

budżetu Gminy Zaniemyślu w roku 2017, dziękuję mojemu zastępcy, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, 

dziękuję kierownikom Referatów, pracownikom w Urzędzie, dziękuję dyrektorom i pracownikom 

Szkół, Przedszkola Samorządowego, Gminnego Ośrodka Kultury, Biblioteki i Centrum Usług 

Wspólnych, dziękuję Pani kierownik i pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej, dziękuje Panią                    

i Panom sołtysom, dziękuję Wysokiej Radzie, dziękuję również mieszkańcom Gminy Zaniemyśl za 

cierpliwość, wyrozumiałość i zrozumienie, że nie wszystkie postulaty da się szybko zrealizować, mam 

nadzieję, że Gmina Zaniemyśl w dalszym ciągu się będzie rozwijała i wszystkim nam mieszkającym                  

w tej Gminie będzie się żyło coraz lepiej, dziękuję  

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu                     

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-0954/40/10/Ln/2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 18 kwietnia 2018r. w sprawie wyrażenia opinii                

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu 

 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, nie było 

 

d) głosowanie uchwały: 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/310/2018 została przyjęta przy   
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11 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

2 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 14  do niniejszego Protokołu 

 

7.12) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2017 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zaniemyśl, Radnemu Piotrowi Walkowiakowi, wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Piotr Walkowiak,  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu                     

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-0955/37/10/Ln/2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 maja 2018r. w sprawie wyrażenia opinii                

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2017, uchwała stanowi załącznik nr 16 

do niniejszego protokołu 

 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, nie było 

 

d) głosowanie uchwały: 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl za 2017 rok 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/311/2018 została przyjęta przy   

10 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

3 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 17  do niniejszego Protokołu 
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7.13) w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Bożena Jaszkiewicz, 

Sekretarz Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja składam wniosek o utrzymaniu na dotychczasowym 

procentowym poziomie składników wynagrodzenia Wójta, kwotach rzeczywistych: 

1. wynagrodzenie zasadnicze 4.042,00 zł. 

2. dodatek funkcyjny 1.900,00 zł. 

3. dodatek specjalny w wysokości 30% czyli 1.872,60 zł. 

4. dodatek za staż 20%  to jest 808,40 zł. 

proszę Państwa, ja do Państwa się zwracam, do tej pory Pan Wójt otrzymywał wynagrodzenie                      

w naszej Gminie w wysokości 10.120,00 zł. po podwyżce ma 60,00 zł. więcej, 10.180,00 zł., proszę 

Państwa to co projektodawca, Pani Sekretarz zrobiła w tym projektem to jest parodia, jedno z tego 

wynika, że w Gminie jest kłopot z liczeniem, z Rozporządzenia Rady Ministrów ograniczające 

wynagrodzenia Wójtów jak zwykle w naszej Gminie wyszła podwyżka i to nie jedna, pierwsza to                

w wynagrodzeniu zasadniczym z 86% maksymalnego wynagrodzenia, które było w chwili obecnej, w 

tej chwili proponuje się 100% wynagrodzenia maksymalnego, druga podwyżka, w dodatku specjalnym 

z 30% zrobiło się 40% i maksimum, no i oczywiście w konsekwencji tego całkowite wynagrodzenie 

wzrosło, Państwo proponujecie wszystkie wskaźniki wynagrodzenia na maksymalnym poziomie, tyle 

ile może zarabiać Wójt w Gminie dwa i pół razy większej niż Zaniemyśl, te wskaźniki są ustanowione 

dla Gmin łącznie do 15 tysięcy mieszkańców, jesteśmy jak sam Pan Wójt mówi średnią Gminą  więc 

powinniśmy wynagradzać oczywiście, uważam, proporcjonalnie mniej, projekt ten, uchwały jest po 

prostu nieprzyzwoity, to tak jak byście chcieli, proszę Państwa, pokazać środkowy palec rządzącym, 

stanowiącym prawo i społeczeństwu lokalnemu, z ograniczenia wynagrodzeń robicie Państwo 

podwyżkę, zwyczajna matematyczna manipulacja, a przecież prawo, jak Pan Wójt mówi, jest po to 

aby je przestrzegać i stosować a nie manipulować, ja myślę, proszę Państwa, że ten projekt jest także 

nieprzyzwoity wobec samego Pana Wójta, który zawsze mówi, że robi wszystko zgodnie z prawem, że 

trzeba oszczędzać, odebrano sołtysom wynagrodzenia, zwiększono obowiązkowe godziny 

dydaktyczne dyrektorom Szkół, nie przyznaje się dodatków maksymalnej wysokości pracownikom, 

nie ma pieniędzy na lampy, drogi i inne rzeczy, ciągle słyszymy, że brakuje pieniędzy, no przecież, 

Szanowni Państwo, słyszymy to często, że do samorządu nikt nie przyszedł dla pieniędzy tak, że 

proponuję w tych paragrafach umieścić te kwoty, które mówiłem, są to kwoty, które pozostają 

procentowo na tym samym poziomie, czyli 86% wynagrodzenia zasadniczego, dodatek funkcyjny                 

w wysokości maksymalnej, dodatek specjalny w wysokości 30% taki jaki był i dodatek stażowy 

maksymalny 20%, dziękuję 
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Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie, kto jest za wnioskiem Radnego 

Wiesława Grobelnego, w wyniku głosowania wniosek Radnego został przyjęty 

2 głosami „za” 

9 głosami „przeciw” 

2 głosami „wstrzymującymi się” 

 

innych uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania przedstawionej uchwały przez 

Panią Sekretarz 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLIII/312/2018 została przyjęta przy   

9 głosach „za” 

1 głosie „przeciw” 

3 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 18  do niniejszego Protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania, w punkcie 6 nie zgłoszono interpelacji  

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski, nie było 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzień dzisiejszy 

porządku obrad, zamykam XLIII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

sporządziła: B. Madajczak  


